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  מאמרכת
   

  35,000עברו בשבועיים האחרונים, האחד בטורקיה, בה נספו עד היום   שני רעשים קשים 
ות חילוץ אנשים  קורבנות. אסון לא יתואר. ישראל, כרגיל, נרתמה עם פעולות הצלה, הכולל

חיים מתוך ההריסות ומשלחת רפואית גדולה, שהפעילה מחדש בית חולים מקומי שנעזב ע"י  
צו להגיע למשפחותיהם מתוך דאגה לשלומם. גם בארץ הרגישו לא  רמכיוון ש כל הצוותים שלו,

ת שבעקבות הרעש הכניסו  פיזית. אולם החרדו  ועלא השפי מעטים את גלי הרעש, שלשמחתנו  
זור שלנו, ויש לחזק בנינים ישנים, שלא עומדים  זה יקרה בא שהואותנו לאפשרות שמתי

 בתקנים הנחוצים. שלא נדע! 
יסיון השתלטות ממשלת הימין על המערכת המשפטית, כדי להחליש את  רעש שני הוא נ 

אלפים מפגינים נגד  הכוח הסמכותי של המשפט שלנו. כיום אנחנו בתוך מאבק בו עשרות 
חייבים   - זימה הזאת. זוהי התקופה הקשה ביותר מאז הקמת המדינה, ואסור לנו לוותר המ

    סיכוי סביר להצליח ככל שמתמידים בהן" למלא כל הזמן את השורות: "להפגנות האלה יש  
על    עם חוקרים נוספים  רדהארוו מאוניברסיטת נוותאריקה צ'של פרופ' מחקר מתוך )

מרקר(:  -(. ולראיה, כפי שמוכיח עידו באום )כתב דהעות והתוצאות שיש להפגנות האלההשפ ה
"אכן המחאה עובדת. מחאת הדגלים השחורים גרמה להפסד של ביבי לממשלת השינוי, והיא  

 להפגין".צאו  –גם מה שתעצור אותו עכשיו  
דו"ח מהנהלת קהילה משלוש ישיבות עם המון מידע; איך מסתדרים עם   ומה אצלנו? 

תשלומי הארנונה? מידע מהמומחים שלנו; מידע מאגף הבריאות והסדר התשלומים והסבסוד  
 שמרית. המתלווה לטיפולי בריאות שונים, כפי שמביאה  

מדי. דברים לזכרו בתוך העלון; "סבבא"   הלך לעולמו מוקדם  גיורא קלין ז"לחברינו היקר  
רועים  יחוגגת שנתיים לקיומה, והתוכניות ממשיכות לזרום. כל הכבוד לצוות שמוביל את הא 

מ"קהילנט"  האלה; כמו כן, שימו לב להודעה שלנו, המסבירה את המעבר של העלון 
ע  שכנ ל  )אולי יצליח קלי קלות למצוא, למען חוויית קריאה צבעונית ומיוחדת ל"מקומי".

 . ר והדפסה(יויות בני ל ע צמצםלן מודפס ו אתכם לוותר על עלו
 מוכה   בת שלום,ש

  )לפי סדר העמודים( -מה קורה
 נונה תשלום אר 3

 משולחן הנהלת הקהילה  4-5

 גיורא קלין ז"ל  6-7

 מהנעשה באגף הבריאות  8-9

 מודעות  10-11

 פברואר יוצא מן הכלל  12

 שינויים בדואר  13

 מה קרה לך בזמן רעידת האדמה 14

 ט"ו בשבט בחינוך הגיל הרך  15

 "סבבא"  16-17

 מייבשים את נחל בצת  18-19

 ודום נשימה חירות  נ  –ממרפאת השיניים  20

 אבי היישוב  21

 דףתרבות  22

 
 ברכת החלמה מלאה שלוחה לכל חולינו.

 

alon@ein.co.il 

 

 לחיילינו, באשר הם, שלוחה ברכת שלום ושלווה.
 שובו הביתה בשלום.
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 תשלום ארנונה 
 

 , חברים שלום רב
העברת תשלומי הארנונה באופן אישי ובהמשך  בנוגע ל על פי החלטת הנהלת הקהילה 

אנו נערכים לסיוע לחברים   ,לפגישות ההסבר שנערכו עם נציגי מחלקת הארנונה במטה אשר
 .לבצע את התשלומים הללו בעצמם

 . 2.2023נונה במרוכז עד רהקבוץ משלם את הא .1

יקבלו שובר תשלום מהמועצה  המתגוררים בבית קבע החברים  3.2023בתחילת  .2
 .וכך כל חודשיים  ,לחודשים הבאים

 : התשלום יכול להתבצע במספר דרכים .3

 הקמת הרשאה לחיוב חשבון לזכות מחלקת הארנונה    3.1

אם מחליפים  . 04-9879694  –טל קופת המועצה  –  כרטיס אשראי במועצה  פרטי מתן 3.2
 להודיע למועצה.  כרטיס אשראי צריך לזכור

 מתן צ'קים לטובת המועצה 3.3

האופציה    –על פי המלצת המועצה אנו נסייע לחברים להקים הרשאה לחיוב חשבון   .4
 .  המועדפת

קוד מוסד מ.א. מטה אשר   –  כל אחד לבנק שלו -  ניתן להקים הרשאה זו באתר הבנק .5
מי שמבצע הרשאה לחיוב חשבון למועצה צריך להדפיס אותה ולהעביר למועצה,   .22181

 תוך ציון מס הנכס )מופיע בשרטוט שנמסר לחברים לפני כשנה וחצי(. 

   sivanm@mta.org.ilאת ההרשאה לחיוב חשבון לשלוח למייל  

מי שקיבל  . מכתבים בנושא חיובי הארנונה חולקו לתאי הדואר של החברים הנדרשים .6
 .  מכתב זה מתבקש למלא אחר ההוראות

בנוגע למיצוי הנחות  כדאי להיכנס לאתר המועצה במחשב/סלולרי לקבלת מידע נוסף  .7
 הארנונה שלכם. 

  ,בברכה
 מיצוי זכויות   –מיכל רוזנפלד 

 כספים  –עופר רפאלי  
 מנהל קהילה –תמיר שחף  

 
 

 
  

  -לגבעת חביבה דרוש.ה 
 כותב.ת בקשות למחלקת פיתוח משאבים

 
 הגדרת התפקיד:

 כתיבה, עריכה ושליחת בקשות לקרנות.•

 מעקב שוטף אחר הבקשות.•

 תורמים, אירוח, כתיבת דו"חות.עבודה מול •

עבודה שוטפת מול מנהל מחלקת פיתוח •
 משאבים.  

 
 דרישות התפקיד:

 כישורי כתיבה גבוהים באנגלית )רמת שפת אם(•

 יתרון -הכרות עם עולם גיוס משאבים •

 יחסי אנוש מעולים ויכולת עבודת צוות.•
 

המשרה מיועדת לנשים 
 וגברים כאחד.

 מיידית. -תחילת עבודה
 )גמיש( 60%היקף משרה 

 
 

הגשת מועמדות במייל 
למוחמד דראושה: 

mmd@givathaviva.org.il 
 

mailto:sivanm@mta.org.il
mailto:mmd@givathaviva.org.il
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 משולחן הנהלת הקהילה 
 

 01/2023להנהלת קהילה מספר  פרוטוקול 
 

 22.12.22מתאריך   21.2022אושר פרוטוקול  .1

   :תמיר הציג את ההשקעות העומדות בפני הקהילה .2

 בגין שיוך הדירות  –ליון ₪ התחייבות לחברים ולרשויות המס  ימ 27.5-כ 2.1
 ליון השקעות שוטפות בקהילה ימ 1  2.2

 מיליון לדיור צעירים ופיתוח מגרשים חדשים ותכנון תשתיות  8 -כ  2.3

 המלצה להעברת רווחים לחברים  2.4
 .₪מיליון  40מעל  - סה"כ התחייבויות

ולכן   ,תמיר הציג כי יש קושי לבצע התחייבויות בהיקפים כאלו מתזרים המזומנים השוטף בקבוץ
אותו ניתן יהיה לבצע רק עם קבלת תשלום מרמ"י בגין הפקעת   ,התקיים דיון על סדרי העדיפויות

 קרקע.
החברים הביעו מחויבות ראשונה לביצוע התחייבות בגין שיוך הדירות אך גם רואים חשיבות  

 .2022 -בחלוקת רווח לחברים היום בגין שנה שהייתה טובה ב

 הוחלט:
 .ה שוטפת בקהילהעבהשקעות תשתית שכבר החלו בשנה קודמת + השקממשיכים  .א

 ממשיכים בתכנון תשתיות ומגורים על מנת להיות מוכנים ליציאה לביצוע.  .ב

 :סדר העדיפויות  לחלוקת רווחים .ג

, התחייבות  2022התחייבויות וותק לשיוך דירות )חצי הסכום(. ₪ חלוקת רווחים בגין –ראשון 
 . ( והתחייבות בגין דירה חליפית בגין שיוך הדירות2ה  וותק לשיוך הדירות )מנ

אם  ,יבוצעו בתאום עם ההנהלה הכלכלית ,בנוסף לתשלומי מיסים ,כל ההשקעות הללו
 בהתאם לתזרים. ,2024או בתוכנית  2023יתאפשר במחצית 

 
   19.1.2023מתאריך  2/2023פרוטוקול להנהלת קהילה מספר 

 
: התקיים דיון נוסף. הנהלת הקהילה והנהלה 2023תקציב  - 1/2023פרוטוקול קודם מספר  .1

עם   .כלכלית רואות חשיבות רבה במימוש התחייבויות הקיבוץ לחברים במסגרת שיוך הדירות
זאת הנהלת קהילה רואה קשר בין מימוש ההחלטות הכספיות לבין יישום השיוך בפועל. צוות  

 מים הקרובים ימליץ על לוחות הזמנים. יישום שיוך הדירות אשר יחל את עבודתו בי
מיליון שהמשק מסוגל והוקצו  10מיליון ₪ מתוך  6בסך  2022הוחלט: יחולקו רווחים בגין 

 (. 60-40על פי מתכונת הרגילה ) -בתקציב הקבוץ 
  ,תהליך אסטרטגי צמ"ד: גלעד לוי )חברת מודוס( הציג את התהליך שעשה הצוות האסטרטגי .2

גרפי של עין המפרץ. הוצגה המדיניות המוצעת בנושאים של חלוקת שבחן את העתיד הדמו
מגרשים, קצב הקליטה, סדר הקליטה וגיל מינימום להשתתפות במכרז. ההנהלה קיבלה את  
העבודה וברכה על העבודה. עלתה שאלה האם להרחיב את העבודה לכיוונים נוספים. לאחר 

ניין זה. הצוות יעדכן את העבודה בהתאם  ישיבת ההנהלה התקיימו שני מפגשי שיתוף ציבור בע
 להערות ולשיתוף הציבור. 

תמיר: תמיר הציג את הגידול בפעילויות תפעול הקהילה, ואת העיסוק   -חלוקת תפקידים ניצן  .3
הרב של ניצן בפרויקטים של תשתיות, בנייה פרטית וכו'. הוצגה אפשרות חלוקת פעילויות 

הגדרות התפקיד   ההנהלה רואה חשיבות בשמירה על הקהילה בין ניצן ותמיר. בדיון עלה כי
כפי שידועות וכפי שפורסמו כאשר ניצן ותמיר נכנסו לתפקידיהם. עם זאת, במידה וישנו קושי  

 ניתן להתגמש אך בתוך מסגרת ידועה בזמן.  -נקודתי 
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 שונות: .4
מספר חברים פנו בבקשה לאפשר להוריהם להגיע לשכירות בקיבוץ.  -מגורי הורים  .4.1

לה רואה חשיבות בלאפשר להורים לחיות לצד ילדיהם, עם זאת ישנה מצוקת דיור ההנה
ידועה בקיבוץ. יש לאפשר מגורי הורים בהתאם להיצע הדירות, זאת תוך הבהרה של 

ענייני תשלומים )שכ"ד ותושבות( והנגשה אם צריך )ע"ח החבר(. יש לתאם תהליך כזה גם 
 עם נושא שיוך הדירות. 

כפי  as madeשנן משפחות אשר מסיבות שונות לא העבירו לקיבוץ מדידת ניצן הציגה כי י .4.2
 שנדרש עפ"י החלטות הקיבוץ. אושר להזמין מודד מטעם הקיבוץ ולחייב את החברים.

נכחו בדיון חברי ועדת אסיפה: לאור תוצאות ההצבעה  –ביטוחי בריאות קבוצתי )הראל(  .4.3
מיר ביקש לערוך דיון חוזר באסיפה שהתקיימה בנושא עדכון מחירי ביטוח הבריאות, ת 

חברים נכחו בדיון כך שיתכן ורוב  6היות והשיחה לא שודרה בשידורים חוזרים. רק 
 המצביעים לא הבינו במה מדובר.

 הוחלט: לקיים דיון חוזר באסיפה הקרובה.     
 

   2.2.2023תאריך   ' יום המ 3/2023פרוטוקול להנהלת קהילה מספר 
 

 אושר  2.2023פרוטוקול  .1
גלית הציגה תהליך שבוצע עם מנהלי הענפים. הכוונה להגביר את שילוב בני הנוער   .2

בעבודה בענפים תוך שמירה על כללי העבודה והחוקים, חינוך הנוער לעבודה והשתלבות  
בקהילה. לי מירס אחראית הנעורון תתפעל את התהליך. הוספה התייחסות לנושא  

   .בטיחות
 כל התיאום בין הענפים לנוער יבוצע ע"י לי.  -ולנוער איחלנו הצלחה ללי 

ו. תכנון מבקשת לקבל אישור הקבוץ לתכנון חניות לבתי החברים במרחק שאינו עולה   .3
( המשמעות היא שינוי  'מ  150בתי אב מעל   60 - לכל בית אב. )כיום יותר מ ' מ 100על 

 מדיניות ממה שהוחלט בעבר. 
התקים דיון תוך התייחסות בין ההחלטות למצב הקיים ולמצב בפועל, חניות בתוך  

 הקבוץ וכו... אריה תאר את שקורה גם בקבוצים אחרים. 
 והנושא יובא לאישור האסיפה.   –הנהלת הקהילה מקבלת את המלצת ו. תכנון 

גינה  נועם שחף הציג את היוזמה של מספר חברים להפוך את משק הילדים הישן למעין " .4
המקום יופעל על ידי מתנדבים בלבד. אחראי נועם שחף, הסוסים במקום   .קהילתית"

יוחזקו בהתייחסות שווה לסוסים פרטיים באורווה. אחזקת חיות של חברים על  
 חשבונם.  

מוקצה סכום  - לצורך הסדרת המקום, ניקוי ומתן חזות יפה על ידי מתנדבים  - הוחלט 
 אוג גם לביטוח וטיפול וטרינרי. אש"ח.  באחריות נועם לד  15של 

 שונות:  .5
מנהלת הבריאות, לאחר סקר עם חברים, נכנסת לעבודת עומק בנושא ביתנו   5.1

 בשיתוף הצוות ובחינה חיצונית. 
פניה של מספר חברי/ות קבוץ להקמת צוות פעילות לגילאי הביניים קיבל את   5.2

 בירכת הנהלת הקהילה 
לבחון כי שיפור צילום ושידור  ו. אסיפה אישרה פניה של צוות מערכות מידע  5.3

השיחה יעשה ללא שידור חי ואם יידרש כזה יבוצע באמצאות הזום. עלתה גם  
 ייבדק.   –הצעה להנגשה של חומר לפני הצבעות לחברים  

 רשם: תמיר שחף 
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  גיורא קלין ז"ל 
 

 עדיה ספדה:

 איש שלי 
 בעלי 

 וכל שאר שמות התואר 
 כל כך הרבה שנים אנחנו זו עם זה 

 וזה עם זו 
 ואני לא מכירה חיים 

 ללא אתה 
 נוכחותך.ללא  

 מוח חד וחריף 
 אמפתיה אנושית ללא גבולות 

 עקשנות פולנית ללא פשרות 
 אהבת ספרות ענקית 

 והכי רצוי מדע בדיוני 
 ובאנגלית 

 כמובן 
 מה שלא ידעת לימדת את עצמך 

 בעקשנות הפולנית שלך 
 בחינת אני אדע הכל 

 ועוד קצת. 
 ומוזיקה 

 המון מוזיקה 
 הכי אהבת את הקאונטרי 

 אש פיט סיגר, ג'וני ק
 פיטר פול ומרי 

שעות ישבת והאזנת ושרת איתם בקולי  
 קולות. 

 ותשבצים מכל מין וסוג 
 לחדד את המוח. 

ספינת הנישואים היא ספינה מתעתעת,  
 עולה למרומות 

 ונופלת לתהומות 
 אי הסכמות ופשרות 

 ריבים ופיוס 
 וככה 

 ועוד קצת מזה. 
 אתה היית איש הצוות 

 הראשון והאחרון 
 ואיש הצוות 

 ירד 
 נפל 

 איננו 
 וזה מוזר 

 ואחר 
 וכואב 

 מאוד כואב. 
 

 בית עין המפרץ אבל
 על מותו של 

 גיורא קלין ז"ל

 9.2.2023בתאריך 
 י"ב בשבט תשפ"ג

 תנחומים למשפחה

 יהי זכרו ברוך
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 ספד: אדם

אבא שלי היה ידוע בתור אדם חכם, וזה באמת נכון: הוא בלע ספרים בכמויות, אהב חידות   
שאפשר לסמוך על   היגיון ותשבצים, והידע הכללי שלו היה עצום. הוא גם היה אדם נבון, כזה

שיקול הדעת שלו, שרואה דברים כמו שהם ולא כמו שהוא רוצה שהם יהיו. אבל כשאני חושב  
נוטרים טינה    –כמעט כולנו   –אחורה על אבא נדמה לי שקודם כל הוא היה אדם מוסרי. רובנו  

על בסיס יומי. אלוהים יודע שאני רציתי לחנוק כמה אנשים רק בשבוע האחרון. אבל אבא,  
גיורא, פשוט לא הצליח לתעב אף אחד. אני באמת לא יכול לחשוב על מישהו שהוא רצה להרע  

כאויב שלו. הוא לא היה מלאך, והיה מתעצבן פה ושם,   –או אותה   –לו, או שהוא ראה אותו  
אבל לשנוא? ה לא. ומדובר במישהו שנולד שבוע אחרי שמלחמת העולם השנייה הסתיימה,  

, בלי לדעת עברית,  13צה לברוח אליה כדי לשרוד; שעלה לארץ בגיל במדינה שאמא שלו נאל 
ישר לתוך חברת הנעורים של הלינה המשותפת, ושנלחם בשלוש מלחמות. היו לו מספיק סיבות  

להיות מריר וכועס, אבל הוא לא רצה. הנחת המוצא שלו היתה שלאנשים מגיע שיעזרו להם  
 ברים טובים, והתייחס אליהם בצורה טובה. ויתייחסו אליהם בכבוד. הוא הניח עליהם ד

אבא ואני לא תמיד ידענו איך לדבר זה עם זה, ומה שלא שאלתי אותו, ושהוא לא ענה לי,   
כבר לא ייאמר. אבל לא הכל זה מילים, ואת השאיפות המוסריות שלי למדתי, בדרך החיקוי,  

, האידיאל שאליו אף פעם  מאבא: כזה ראה וקדש. הוא היה, והא עדיין, הדוגמא המוסרית שלי
אדם טוב. וכשמישהו כזה, שלא רוצה להזיק לאף אחד, הולך מהעולם, העולם נהיה   –לא אגיע  

מקום קצת יותר חשוך. כל מה שאנחנו יכולים לעשות, אבא, זה לנסות להאיר פנים לאחרים,  
 לחשוב עליהם טוב, כמוך.

 
 

 ו. ה. אודן /בלוז הלוויה

 ו את הטלפון,עצרו את כל השעונים, נתק 
 שתקו כלבים נובחים שלופי לשון,

 השקיטו פסנתר ותופים, תנו לדממה כבוד, 
 נא לאבל לבוא. -הביאו את ארון הקבורה והרשו

 
 קראו למטוסים לעוף מעל לראשינו,

 ולצייר בשמיים שתי מילים: הוא איננו. 
 קשרו סרט אבל על צוארי היונים בכיכרות,

 כפפות שחורות.ולשוטרי התנועה, לבשו  
 

 הוא היה הצפון שלי, מזרח ומערב, 
 יום החול שלי, ימי החג, אביב וסתיו, 

 הוא היה השיר, הירח, וכל כוכב אשר ראיתי 
 חשבתי שנאהב לנצח, וטעיתי. 

 
 מי צריך עכשיו כוכבים. כבו אותם. 

 כסו את השמש, ואת הירח גם.
 רוקנו את האוקינוס, עקרו את היערות, 

 ב כבר לא יכול לקרות. כי מעכשיו שום טו

 
 

 



8 
 

 שמרית מהנעשה באגף הבריאות/ 
 

 ,חברי עין המפרץ היקרים
ביחד עם מינהלת הבריאות השלמנו   ,ברצוני לשתף אתכם בנעשה באגף הבריאות. ראשית

המצורף בהמשך לעיונכם ושימושכם בעת הצורך. זה הזמן    ,את עדכון וכתיבת נוהל ועדת ייעוץ
  , שנה בתפקיד רכזת וועדת ייעוץ 20-מזה כ  נורית עמירלומר תודה על פועלה המבורך של 

, נציגת ציבור נוספת בוועדה  אתי רזיסודיות ודיסקרטיות, ולצידה   ,שעושה עבודתה ברגישות
מעדכון נוהל זה עודכנה גם הגדרת   התורמת את חלקה באחריות וברצינות. אציין כי כחלק 

החל מהיום הנבחרים למלא תפקידים   .הכוללת רכז ונציג ציבור נוסף  ,ייעוץהתפקיד וועדת  
עם אפשרות להארכה לקדנציה שנייה באישור   ,שנים 4אלה יבצעו אותם למשך קדנציה של  

 מינהלת בריאות.   
לנו, הלא הוא 'ביתנו'.  נושא נוסף שמעסיק אותנו בימים אלה הוא הבית המשפחתי ש 

, ערכנו שיחות עם משפחות ודיירי ביתנו הנוכחיים,  2022במהלך אוקטובר נובמבר בסוף שנת  
דיירים ובני משפחה!(. מטרת   34 - וגם עם משפחות נוספות של דיירים ששהו בביתנו בעבר )כ

עות רצון  כמעין סקר שבי - שיחות אלה הייתה לבחון את חוויתם בביתנו ואת צרכיהם השונים
פנימי. בשיחות אלה למדנו המון אודות התפקוד של הבית. התרשמנו כי יש נקודות חוזקה  

מינהלת   -משמעותיות, אך גם קשיים ואתגרים שיש לפתור. בעקבות שיחות אלה התכנסנו  
הבריאות, הנהלת הקיבוץ וצוות ביתנו בכדי לבנות תכנית עבודה שתקדם את הנושא. הוחלט  

אשר עורכים את ביקורת הפנים של הקיבוץ   ,הייעוץ והביקורת של חברת מגל   להיעזר בשירותי
בניהולו של עזרא מזרחי. בימים אלה ממש אנו בונים איתם תכנית עבודה לאיסוף נתונים  

ובהמשך נפרסם את ממצאי   ,נוספים והגדרת הצרכים המדויקים שלנו כקהילה בתחום זה
 הדוח שלהם והמלצות רלוונטיות ליישום. 

חשוב לי להדגיש כי נושא זה נמצא בראש מעייני ומושקעים בו משאבים רבים. עם זאת,  
זהו תהליך מורכב ורגיש והוא לוקח זמן. אני מבקשת בכל לשון של בקשה מכם לכבד את  
התהליך ואת האנשים המעורבים בו. אני מתרשמת כי כולנו, גם צוות ביתינו וגם מינהלת  

ברי ביקורת, אך לא נאפשר שיח לא מכבד!! בבקשה תאפשרו  הבריאות קשובים וסבלניים לד
שנוכל להפיק ממנה את המיטב. אני מבטיחה   , כדי לנו לעשות את העבודה שלנו לעומק ולרוחב

 לשמור על שקיפות וליידע אתכם בנעשה מעת לעת.
 תודה לכל השותפים שלי בתהליך! 

 בברכה, 
 שמרית, מנהלת אגף בריאות ורווחה עין המפרץ 

 
 

 נוהל השתתפות עצמית והחזרים -עדת ייעוץ  ו
 

בהתאם למפורט בחוברת השינוי, הקיבוץ רואה לנכון מבחינה ערכית לסייע לחבריו  
בסבסוד טיפולים רגשיים. ועדת ייעוץ, הממונה על תחום זה, כלולה בשירותי אגף בריאות  

. תפקיד הוועדה  הועדה ואיש צוות נוסף, בשיתוף מנהל/ת האגף וחבריה הם מרכז/ת ,ורווחה
בהתאם לתקנון שיובא   ,הינו לבחון ולאשר סבסוד עבור טיפול רגשי ע"י מטפל מוסמך בתחומו

בהמשך. באחריות ובסמכות הצוות לדון במקרים החורגים מהנוהל ולהביאם למנהלת  
הבריאות, בהסכמתו של הפונה. חשוב להדגיש כי בעלי התפקיד המעורבים בתחום זה מחויבים  

 לשמור על סודיות הפונה.
 . הנוהל מתייחס לחברי עין המפרץ
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 זכאים לסבסוד:  .1
חבר קיבוץ זכאי לפנות לו. ייעוץ בבקשה לסיוע בסבסוד טיפול  חברי קיבוץ: כל  •

 רגשי. בקשתו תיבחן ותאושר בהתאם לתנאי הנוהל הנוכחי. 
להורים שהינם חברי קיבוץ )המתגוררים מחוץ   18בגין הורים: בנים/נות מעל גיל  •

לקיבוץ, או בקיבוץ אך אינם במעמד חברי קיבוץ(, זכאים גם הם לפנות בהתאם  
 פורט בהמשך. לנוהל כמ

 
 :סוגי הטיפולים המאושרים .2

)רשימה חלקית   ניתן לבחור את סוג הטיפול הרגשי בהתאם לצרכים ולרצונות  •
מצורפת בהמשך(, ובלבד שיש להציג תעודת הסמכה של המטפל בתחום התמחותו,  

 ולצרף למסמכי הפנייה לוועדה. 
המטפל  לצרף תעודת הסמכה של  לדוגמה: בבקשת טיפול פסיכולוגי יש

 כפסיכולוג.
חשוב להדגיש כי טיפולים רגשיים מסוגים שונים מוכרים בחברות הביטוח   •

ולעיתים ניתנת זכאות    ,ובהסדרים עם קופות החולים, עמותות ושירותים מהמועצה
להחזר בגינם. אנו ממליצים לבחון האם סוג הטיפול המבוקש מוכר להחזר מטעם  

למצות את הזכאות מחברת הביטוח של   ונסייע לכם גם , ביטוח פרטי/ גורם אחר
 הקיבוץ. 

 
 סל הזכאות  .3

 מקסימום.    ₪  350עלות טיפול לצורך חישוב הזכאות הינה  •
טיפולים לכל חייו, ויבחר כיצד להשתמש בו   50כל חבר קיבוץ זכאי לסל של  •

 בהתאם לצרכיו. 
 הטיפולים:    50מתוך   •

השתתפות   20%)כלומר מעלות פגישה  80%פגישות ראשונות בסבסוד של  12 -
 עצמית( 

השתתפות  30%מעלות פגישה )כלומר  70%פגישות נוספות בסבסוד של   38 -
 עצמית(. 

במידה ובן    מעלות פגישה. 80%בסבסוד של   בלבדפגישות   12 -בגין הורים: זכאים ל •
פגישות בגין הורים ולאחר מכן שינה את מעמדו והתקבל לחברות,   12קיבוץ ניצל  

 . 70%טיפולים נוספים בסבסוד של  38יהיה זכאי ליתרת 
 
 אופן ההתנהלות מול הוועדה .4

חבר פונה לאחד מחברי הועדה ומקבל טפסים למילוי בקשתו. עליו להחזיר את   •
 טפסי הבקשה בצירוף תעודת המטפל הרלוונטי. 

 . זכאות הפונה תיבדק והוא יקבל את תשובת הוועדה בכתב •
הטיפולים לאחר ששולמו ויזוכה בתקציבו  בסוף כל חודש יגיש החבר לוועדה קבלות   •

 בהתאם לזכאותו ע"פ הנוהל. 
 פעם בחצי שנה יעודכן ע"י הוועדה על יתרתו להמשך טיפולים בסבסוד הקיבוץ.  •

 
 הבהרות נוספות:

 תקנון זה אינו מתייחס לתחום הפסיכיאטריה, הנמצא באחריות צוות המרפאה.  .1
במציאת טיפול מתאים עבורו מוזמן לפנות  חבר שזקוק להכוונה, התייעצות וסיוע  .2

 לוועדה. 
 על החבר להודיע לוועדה על סיום הטיפול או הפסקתו.  .3
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פנייה לחידוש קשר טיפולי לאחר סיום או הפסקת טיפול, דורשת עדכון הוועדה ובדיקת   .4
 ייתרת הטיפולים.

כת  הטיפול בילדים באחריות  מער(. 18החלטות אלה אינן כוללות ילדים )מתחת לגיל  .5
 . החינוך

הטיפול ידון    - טיפולים משפחתיים במקרה של ילדים המצטרפים לטיפול של הוריהם .6
 בוועדה ויטופל לגופו. 

 
 סוגי טיפול רגשי לדוגמה )ישנן כמובן אפשרויות נוספות לבדיקה עם הוועדה(: 

 באומנות  טיפול •
 CBT טיפול •
 פסיכולוגי  טיפול •
 בהבעה ויצירה  טיפול •

 פסיכודרמה  •
 אימון  •
 טיפול זוגי  •

 
 
 
 
 
 

  

 מה שלומכם? –אזרח ותיק, אזרחית ותיקה 
 

אנחנו לא סתם שואלים. אם אתה מרגיש בודד ומסוגר, אם את מרגישה צורך 
באוזן קשבת, בשיתוף ובתמיכה, אם לאחרונה אתם פחות פעילים, פחות מבלים, 

 –פחות מחייכים 

פנו אלינו כדי לחזק את החוסן הנפשי, למצוא מחדש את הכוחות שאבדו, ולקבל 
 כלים להתמודדות עם משברי החיים.

 וויון חברתי מזמין אותך לפנות אלינו, לבחינת אפשרות לקבלתהמשרד לש

 מפגשים אישיים של תמיכה וטיפול נפשי ומקצועי ללא תשלום. 8

המפגשים יתקיימו באופן המתאים לך )טלפוני/פנים אל פנים(. השירות ניתן 
 בפריסה ארצית, במיוחד בשבילך.

 *8840 –לפרטים נוספים פנו למוקד לאזרחים ותיקים 

 הודעות ממערכת העלון
 

יש להיכנס ל'קהילה',  –כבר לא יוכנס לאתר קהילנט, אלא ל'מקומי'  העלון•
 וללחוץ על המלבן בו כתוב 'עלוני הקיבוץ'.

בעלון האחרון פורסמה תמונה מהפגנה בשבת להגנה על הדמוקרטיה, והקרדיט •
 נשמט, עם אור הסליחה. אור פלגהמגיע ל

 בוגרי בית חינוך אופק

 זוהי קריאה לחניכים בוגרים המעוניינים ללוות טיולים שנתיים
 12.3-16.3י"ב בתאריכים -שכבות י', י"א ו

 052-3716240ניתן לפנות לג'קי יוגב, מנהלת חטיבה בוגרת, 
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 פברואר יוצא מהכלל 
חודשים פברואר ומרץ מוקדשים במרכז הקהילתי ובמועצה להעלאת מודעות לאנשים עם  

 - סדרת סרטונים קצרה תחת הכותרת הכנוה זו במסגרתו, צרכים מיוחדים ומוגבלות
המאפשרת הכרות עם נוער ומבוגרים עם צרכים מיוחדים ומוגבלות   ,"סליחה על המגבלה"

ף קטע  שלנו. מצור בר הראל וצומחים' מופיעה  80בסרטון שפורסם בפייסבוק ' ממטה אשר.
 מתוך דבריה.

 
 מה תמיד חושבים עליך שהוא לא נכון?  :שאלה

"תמיד מניחים שאנשים עם 
מוגבלות הם לא אנשים  

הם לא מפתחים  –רגילים  
זוגיות ולא מקימים משפחה,  

אין להם מעגלים חברתיים. זה  
ממש לא נכון. יש לי משפחה,  

שיהיו בריאים. אני אמא לשני  
ילדים קטנים, אני בזוגיות, 
אנחנו מנהלים חיי משפחה  
כמו כל החברים הצעירים 

י משפחה.  שלנו שמנהלים חי
אנחנו עובדים, מטפלים בבית,  

מביאים ילדים, וזה ממש 
סטיגמה שקיימת על אנשים  

עם מוגבלות שאו שאין להם את היכולת, או שאין להם את הצורך או שאין להם את הרצון  
 ויש לנו את שלושתם".   –לעשות את כל זה  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 +"- 40 -50 -60"הגיל השני 
 

ותיה הן מפגשים חברתיים, אירועי בימים אלה מתארגנת קבוצה שמטר
תרבות וציון אירועים שונים. המפגשים יהיו לסירוגין עם תוכן ופעם על כוס 

 קפה בחברותא.

המפגשים יתקיימו אחת לשבועיים בימי שני, במועדון לחבר החל מהשעה 
20:00. 

ושם נשתף את  "על יין וגבינות", 27.2-הפתיחה תתקיים ב

 וכמובן נשמח לשמוע אתכם.המשך התוכניות 

אנו נשמח לראות עוד חברים גם בצוות וגם כנאמני הקבוצה. מחכה לנו שנה 
 נהדרת!

 בברכה,
 אסנת דויד, סימה חיים, סיגל אופיר ופניה זהר



13 
 

 

 

 רויטלשינויים בדואר/  
 

 חברים שלום,  

, ייפסקו בהדרגה שירותי  2023בפברואר    19החל מיום ראשון,  
 האשנב במסגרת שירות ה"דואר נע". 

  במסגרת הרפורמה בשירותי הדואר, שעיקרה התאמת השירותים שזמינים בדיגיטל 
והתאמה לשינויים בהרגלי הצריכה ולציפיות של הלקוחות מהחברה בעידן הנוכחי. בהתאם  

 לכך תצומצם תדירות חלוקת הדואר בכל רחבי הארץ. 
 

 הולך להיות במשרד הדואר בקיבוץ: מה
בהתיישבות הכפרית תדירות החלוקה תעמוד על פעמיים בשבוע לכל   - תדירות החלוקה  −

 ר לי הודעה על ימי החלוקה באותו שבוע. הפחות, כאשר מדי שבוע תימס
ניתן יהיה לקבל ולשלוח מכתבים רגילים במשרד בקיבוץ, כפי    –מכתבים רגילים   −

 שנעשה עד כה. 
במשרד הדואר בקיבוץ לא ניתן יהיה לקנות בולים. ניתן יהיה לקנות בולים   -בולים  −

באתר האינטרנט  במשרדי הדואר העירוניים, וגם באמצעות שירות 'דואר בקליק' 
 ואפליקציית דואר ישראל.

לא ניתן יהיה לשלוח במשרד בקיבוץ דואר רשום )מכתבים וצרורות(,   –דואר רשום   −
 אלא אם פעולת הרישום בוצעה באתר האינטרנט או באפליקציה. 

במשרד הדואר בקיבוץ לא ניתן יהיה לבצע תשלומים. ניתן יהיה לבצע   - תשלומים  −
 רוניים וגם באתר האינטרנט ובאפליקציה. תשלומים במשרדי דואר עי

 

 תזכורות
 רצוי מאוד לקחת דואר מהתא לפחות פעם בשבוע. −
מהמשרד תוך שבועיים מיום הגעתה עלי להחזירה לדואר    ףלא נאס דבר דואראם  −

 ישראל. 
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 מה קרה לך בזמן רעידת האדמה? 
, וגם  בשבוע שעבר ירדה פורענות על העולם בדמותה של רעידת אדמה קטלנית בטורקיה

בתום שבוע סוער שכזה, ביקשנו מהילדים הבוגרים בגן רימון  הסופה ברברה הגיעה לביקור. 
 לספר לנו על חוויותיהם בנוגע לרעידת האדמה: 

 
בתוך האדמה יש לבה ולפעמים היא יוצאת, ואז יש רעידת אדמה. כשהולכים או   נריה סיפרה:

 רצים שומעים את הלבה. כשהיתה רעידת אדמה המיטה רעדה ולאמא כאב הראש. 

הרגשתי את רעידת האדמה כשישנתי, התעוררתי וראיתי שהמיטה של קצת   שוהם סיפרה:
בחלון וראיתי שהפרחים קצת רעדו   רועדת ושהבובה נפלה. אמא ואבא באו לחדר שלי, הצצתי

 ועץ קטן נפל. 

הייתי בנחל נעמן והרגשתי שאני רועדת. בלילה הרגשתי שנפלתי מהמיטה   אמה סיפרה:
 והלכתי לחדר של אבא ואמא, זה חדר מוגן. התקרה בסלון קצת נשברה. 

אני המשכתי לישון. בבוקר אמא הסבירה שהיתה רעידת אדמה בלילה בגלל   אורי סיפרה:
 ופה ברברה. כל הדלתות בבית רעדו ואחותי התעוררה. הס

בלילה היתה רעידת אדמה למשפחה שלי, כולם התעוררו והבינו שזו רעידת   יה סיפרה:א
. זו היתה רעידה חזקה  אדמה. הרגשתי שבאדמה צומח משהו, ושיש גיריות שחופרות באדמה

 והכל קפץ. 

 אדמה. לא הרגשתי כלום. אבא סיפר שהיתה רעידת   שחר סיפר:

 לא הרגשתי את הרעידה. שנעתי בחדשות שהרעידה היתה בטורקיה ועברה לפה.  איתמר סיפר:

 בטורקיה נפלו הרבה בתים וגם בסוריה.  איתי סיפר:

באמצע הלילה הרגשתי שהמיטה שלי רועדת. גם אמא הרגישה את זה, ואמרה   אלמה סיפרה:
 האדמה רועדת.   –לי שלפעמים זה קורה  

ההורים שלי הרגישו את רעידת האדמה, וסיפרו שהבית רעד. אבא אמר לי   אביתר סיפר:
 שרעידת האדמה מעיפה הרבה אדמה ובוץ. 

לא הרגשתי כלום. האחים שלי סיפרו שהם הרגישו בבי"ס את רעידת האדמה,   עמליה:
ושהוציאו אותם מהכיתות. אחותי אמרה לאבא ואמא שהיא פוחדת שבלילה יהיו עוד רעידות  

 אדמה. 
 

התפרסמה המלצה לחיזוק מורל הילדים בעקבות   YNETבאתר  - המערכת מדווחת 

  אירועים סוערים:

חברו רשימה משפחתית של דברים חיוביים שעליהם בני המשפחה   -   הכינו "רשימת תודה"
ומוקירים תודה. שאלו את הילדים על חמישה דברים שעליהם הם מודים, ותנו מקום גם  

לראות גם את הטוב בזמנים קשים משפרת את החוסן של ילדים  לדברים הקטנים. היכולת 
 והורים. 
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 ט"ו בשבט בחינוך הגיל הרך 
 

 ברכה לנויניקים 

 "תפקחו את העיניים תסתכלו על העולם
 העולם מלא ביופי והיופי חינם  

 תענוג להסתכל איזה יופי בעיניים
 אם יודעים להסתכל החיים יפים כפליים..." 

 
 נויניקים יקרים שלנו, 

לעצים לפרחים וליופי    –ואכן, ט"ו בשבט הוא חג לטבע  
הזדמנות להזכיר לנו לשים לב לכל אלה,  . זו שסביבנו

שבמשך כל השנה מטפחים,    , לכם להתפעל ולהודות
 . שותלים, מעצבים ומושיטים תמיד יד לגיל הרך בכל בקשה, גוזמים, משקים ומשקיעים

 רוצים לומר תודה.  
 המשיכו לשמור על קבוץ עין המפרץ יפה ומטופח 

 כולנו נהנים מכך כל כך  
 ערכה  באהבה וה

 ילדי וצוותי הגיל הרך 

 2023פברואר  ,עין המפרץ
 

  

 אין אנו רואים את

 הטבע באמצעות

 העיניים אלא

 באמצעות ההבנות

 שרכשנו ודרך הלב
 

 יטויליאם הזל
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 מיכאל  /עוד שנה עברה –"סבבא"  
 

 בימים אלה חוגגת "סבבא" שנתיים להיווסדה.  
במטרה להעצים ולהעשיר את בני הגיל השלישי, ומתן   2020"סבבא" הוקמה בנובמבר  

  36נכון לרגע זה פעילים    מענה למגוון הצרכים, ומעורבות חברים בעשיה למען עצמם והקהילה.
 חברים)ות( בסבבא + שבעה סביב תערוכת האומנות, כן ירבו. 

, ובין לבין יצאנו כל הצוות לקורס "לקראת פרישה  2021את הפעילות התחלנו בפברואר  
במה נעסוק ובמה   – לגמלאות" מטעם עמותת הוותיק במועצה. כתבנו חזון, סימנו גבולות גזרה 

צאנו לדרך. בשלב ראשון הכנסנו את כל הפעילויות הוותיקות תחת  לא, חילקנו תפקידים וי 
"סבבא": מועדון ארוחת הבוקר, מועדון יום ג' ואת החוגים לאנגלית, מוזיקה ופטאנק.  

לפעילויות הנ"ל הוספנו התעמלות על כיסאות )בקיץ בבריכה( טאיצ'י, פרלמנט, משחקיה )שלא  
תנדבות, קשר עם כל מחלקות המועצה  פעילה(, ברידג', מטיילים בסבבא, עבודה וה
 הרלוונטיות, המתנ"ס האזורי ומתנ"ס נעמן. 

ונה הוספנו פעילויות ושירותים חדשים: בית מארח, נסיעות משותפות להצגות  ר בשנה האח
יונה  ומופעים, שרות הסעות פרטיות ויום הגמלאי הראשון, שנחגג ברוב הדר עם צוות מצוין: 

עמרם  ובהובלתו וריכוזו של  לאה הלר, דורון גלילי, מיכאל הוכמן, פפר, רוחל'ה כהן, רחל רייז,
, יום  26.1. בעזרת ימא נהפוך את האירוע לרב שנתי, שיתקיים בכל שנה בסביבות שפנאוף

 , על העבודה המשותפת וגיבוש הרעיון. ושלומית פרדייסוד הקיבוץ בבת גלים. תודה מיוחדת ל
ישי שתיפתח בקרוב באולם הצמוד לתשתיות  וחדש חדש: תערוכת יוצרים של הגיל השל

יקי, אליסיה,  האוצרת, עדה פלור  )הנגריה לשעבר(, שעבר שיפוץ קל. הצוות הנמרץ הוא:  
 עוד במסגרת, פרטים בקרוב.  ורונית רייז. בתיה ר. אראלה, רוח'לה, עירית, מלכה,

בימי רביעי  ועוד חדש! קורס להכרת הסמארטפון. הקורס בן שתי פגישות, ויתקיים 
 בספריה. פרטים נוספים והרשמה על לוח המודעות ואצל דלית.  8.3-ו  1.3בתאריכים 

שעות באזור ובסביבה הקרובה. הסיור   4טיולים קצרים בני  – ועוד חדש! סיורים מודרכים 
בהדרכת אהובה דותן, לאנדרטה לציון ההעפלה בנהריה,   20.3הראשון נקבע ליום שני  
בגשר הזיו, ולאתר ההנצחה לשיירת יחיעם בכברי. פרטים והרשמה    לאנדרטה לליל הגשרים

 בקרוב. 
הנסיעה   מטיילים בסבבא: הטיול הבא לאשקלון בהדרכת דורון )ג'ק( מקיבוץ גבולות.

 לאשקלון וחזרה ברכבת ישראל, פרטים בקרוב! 
 . 10:00-11:00סלע בימי חמישי  -תזכורת: יש התעמלות כיסאות עם הדר עצמון

 

  

 יוצרים בסבאבא

 היוצרים מקומיים מכל הזמנים שמתארגנת בגלרית הנגרי 45תערוכה של 

צוות נלהב עוסק בימים אלה באיסוף היצירות מבתי החברים וברגע שנגמור את  
 הצבתם במקום נפרסם על פתיחת התערוכה.

 כולנו מאותו הכפר. - זו באמת תהיה חגיגה

מלכה כספי, בתיה רוטמן, עירית דקל, אראלה אסף,  אליסיה ויעקי עומר,בצוות: 
 עדה פלור. חל'ה כהן,ור רונית רייז,

ולמיכאל  ,על העזרה בכיתוב והדפסת שמות המשתתפים לברקת ואילת פלורתודה 
 שעזר לנו להשיג את המקום עבור תצוגת התערוכה. הוכמן

 ברגע שהתערוכה תהייה מוכנה נפרסם את מועד הפתיחה.

 גאווה קיבוצית של כולנו.



17 
 

 באלו הידיים 
 שיר בהשראת יואל ריפל, מוקדש לדור הצעיר ולילדנו באהבה

 
 באלה הידיים גידלתי ילדיי

 תמכתי בכל ילד 
 נתתי עד בלי די 

 כל ילד יש לו בית, עכשיו גם נחלה 
 רוצה שנתחלק וזו חוצפה גדולה 

 פזמון: 
 איי... איי... חכו קצת ילדיי

 אם תחכו בשקט 
 בסוף יהיה כדאי

 י... אומר לילדייאי
 סליחה סליחה סליחה שאני עוד חי 

 
 באלה ידיים 

 בניתי ת'קיבוץ 
 עבדתי בלי הרף איפה שרק נחוץ 

 ברפת, במטבח, במפעל ובחינוך 
 תורנויות נתתי בכיף ובחיוך

 פזמון: 
 איי... איי... חכו קצת ילדיי

 אם תחכו בשקט 
 בסוף יהיה כדאי

 איי... אומר לילדיי
 סליחה שאני עוד חי סליחה סליחה 

 
 הכולסטרול תופח והסוכר גם כן

 כל הסידן בורח, שיער כמעט כבר אין
 אבל בראש יש מוח הלב עוד מתרגש 

 וזה נותן לי כוח כל יום להתחדש 

 פזמון: 
 איי... איי... חכו קצת ילדיי

 אם תחכו בשקט 
 בסוף יהיה כדאי

 איי... אומר לילדיי
 שאני עוד חי   סליחה סליחה סליחה

 
 
 

 
 
 
 

 
 

  



18 
 

 מייבשים את נחל בצת
באביב הקרוב תופסק ההזרמה המלאכותית של מים לנחל בצת, כפי שנעשה בחמש השנים  

האחרונות, זאת כדי למגר את סרטן הנהרות שפלש לשמורה. ההערכה היא כי הנזק יהיה קטן  
 .בהרבה מהפגיעה הבלתי הפיכה במערכת האקולוגית שתיגרם כתוצאה מהתבססותו

 . שלח לעלון: אורן עציוני.מערכת הפורטל לחקלאות טבע וסביבהפורסם ב
 

מין 'סרטן נהרות' שפלש לשמורת נחל בצת בגליל המערבי, רשות    של בעקבות התבססותו 
הטבע והגנים לא תחדש השנה את הזרמת המים העונתית המלאכותית שמתבצעת במהלך  

 ה לנסות למגר את המין הפולש. במטר ,כדי להביא לייבושו של הנחל - חודשי האביב והקיץ 
ובהם טיפול    ,את התהליך כולו מלווה צוות מומחים הבוחן את כל ההיבטים הנלווים 

במינים המקומיים שצפויים להיפגע מהייבוש. לאחר העונה הראשונה יחליט הצוות מתי  
להזרים שוב מים לנחל ולשקמו מחדש לטובת הטבע המקומי והמטיילים הרבים הפוקדים את  

פעולת ייבוש הנחל והצורך ההכרחי למיגור סרטן הנהרות נתמכים גם בידי חוקרים    זור.הא
בתחום המינים הפולשים והאקולוגיה של בתי גידול מימיים במוזיאון הטבע ע"ש שטיינהרדט  

באוניברסיטת תל אביב. מהלך זה מבוצע בתיאום ובשיתוף עם רשות המים והמשרד להגנת  
 הסביבה. 

בעקבות    2019אכותית לנחל בצת כפי שהיא כיום החלה בשנת  הזרמת המים המל 
התייבשות עונתית של הנחל לאורך כשני עשורים. הזרמת המים התאפשרה בזכות הקצאת  
מים של רשות המים במסגרת פעילות שיקום שהובילה רשות הטבע והגנים בשיתוף רשות  

 המים על פי התוכנית לשיקום נחלים, ערכי טבע ונוף. 
והחל תהליך איטי והדרגתי של   ,ה הזרמת המים חזר הנחל לאופיו האיתןמאז החל 

ושמחה לראות כי נוסף על השתקמות   ,השתקמותו. רשות הטבע ליוותה תהליך זה מקרוב
 המערכת האקולוגית גם המטיילים שבו לפקוד את הנחל. 

וזרת של  היעדר חידוש הזרמת המים באביב הקרוב, כפי שמתוכנן עתה, יביא להתייבשות ח 
במטרה למגר את סרטן הנהרות הפולש. ההערכה היא שהנזק מייבוש   ,הנחל במהלך הקיץ

הנחל יהיה קטן בהרבה מהפגיעה הבלתי הפיכה במערכת האקולוגית שתיגרם כתוצאה  
מהתבססותו של סרטן הנהרות. עם מיגור הסרטן 
אפשר יהיה להשיב את ההזרמה ולשוב לשקם את 

 הנחל מחדש. 
הם קבוצה של   )בתמונה(  ותסרטני הנהר  

סרטנים עילאיים של מים מתוקים שאינם  
מתקיימים בישראל באופן טבעי, ומכאן הגדרתם 

מין פולש. מקורו של סרטן הנהרות בצפון מזרח  
מקסיקו ובדרום מזרח ארה"ב. צבעו אדום כהה עם 

 ס"מ.   12צבתות ארוכות וצרות, ואורכו לרוב עד 
מדובר במין העמיד למגוון רחב של תנאי   

סביבה, מסתגל היטב לתנאים חדשים, בעל קצב  
גדילה מהיר ופוטנציאל רבייה גדול. לסרטן זה גם יכולת ללכת קילומטרים רבים ביבשה, כך  

שיצליח לחדור בקלות גם לנחלים נוספים בסביבה. כל אלו הופכים אותו לפולש־על. הוא ניזון  
חיים, והוא מהנדס את סביבתו בחפירת  - צמחים, מחסרי חוליות ומדוממגוון מקורות: מ

מחילות ומשפיע על איכות המים. בכך הוא יוצר איום של ממש להמשך תהליך שיקום הנחל  
והתבססות המערכת האקולוגית בו, לרבות מינים המתקיימים בנחל דוגמת הסלמנדרה  
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על נחל  הכחדה. השפעתו  , מין בסכנת  ()בתמונה המצויה
בצת צפויה להיות עצומה והרסנית. יצוין כי סרטן  

 הנהרות אינו מוגדר מסוכן לאדם.
הדיווחים הראשונים על נוכחות סרטני הנהרות   

. עם קבלת הדיווחים  2022בנחל בצת התקבלו בסתיו  
הכוללים אקולוגים    ,צוותים של רשות הטבע והגנים

ומצאו כי אוכלוסייה של   ,עשו בדיקות ,ופקחים
סרטנים התבססה בנחל. לאחר התייעצויות בנושא, הגיע הצוות המקצועי למסקנה שכדי  

להציל את הנחל יש למגר את הסרטן, וכי הדרך היעילה לכך היא באמצעות ייבושו, מה  
  שמתאפשר בזכות השליטה על מקורות המים.

, הפגיעה  זאת ועוד, אם סרטני הנהרות בנחל בצת יפלשו גם למקורות מים אחרים בישראל 
 תהיה קשה לטבע, למערכות אקולוגיות, לתשתיות תיירותיות, חקלאיות, כלכליות ואחרות.
ברשות הטבע והגנים ובמשרד להגנת הסביבה מציינים כי המינים הפולשים הנעים בין  

מקומות בעולם באמצעות האדם הם מהגורמים המרכזיים התורמים למשבר מגוון המינים  
הפולש בנחל בצת הוא דוגמה לאיום הקיים בחדירה ובהתבססות   בכל העולם. מקרה הסרטן

 המימיות והיבשתיות.   –של מינים פולשים בכל המערכות האקולוגיות 
ברשות מוסיפים עוד כי בנחל בצת יש סבירות שמקור הפלישה של סרטני הנהרות לנחל  

שיקום ארוך,  הוא אדם אחד שהשליך אותם למים. פעולה יחידה זו די בה כדי לחבל בתהליך 
יקר ומורכב של הנחל. חשוב לזכור כי נחל בצת, וכמוהו כל אתרי הטבע והשטחים הפתוחים  

 בכלל, אינם מקום ראוי לשחרר לתוכם או סמוך אליהם בעלי חיים וצמחים שאינם מקומיים. 

 נתקלתם בסרטני נהרות פולשים ברחבי ישראל? 
  . 3639דווחו למוקד רשות הטבע והגנים בטלפון *
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 נחירות /דום נשימה –חדש במרפאת שיניים 
 

אבל האמת שזה עניין  . אולי זה נשמע קצת מצחיק /מפחיד...     -  בואו נדבר רגע על זה
 . ☺ יודע  –ומי שיודע  ,  רציני לגמרי

נחירות / דום נשימה בשינה היא תופעה רווחת  
 בקרב אחוז ניכר מהאוכלוסייה.

להופיע  סימני האזהרה לדום נשימה יכולים 
נחירות כרוניות, חריקת שיניים, שינויים    :בצורה של

התנהגותיים כגון: עייפות, קשיי זיכרון, שינויים  
במצבי הרוח, עודף משקל, לחץ דם גבוה, מחלות  

 לבביות ועוד. 

תסמונת דום נשימה בשינה מהווה   –  שימו לב
כיום גורם סיכון מוכר להופעת אירועי לב וכלי דם, 

 לב ולשבץ מוחי.  ובמיוחד להתקפי

 ולנו יש בשורה אמיתית עבורכם!!! 
סיון קליני  י ד"ר גדיר, רופא שיניים שמביא נ אחת לשבועיים יגיע למרפאת השיניים שלנו

המביא לשיפור הנשימה בלילה, מפסיק  , באבחון, טיפול והתאמה של התקן דנטלי מיוחד רב
 מהלקוחות!!  90%  השיפור מגיע עד מעל  ומשפר את זרימת החמצן., את הנחירות

 דברים שחשוב לדעת:
 ההתקן נוח וידידותי במיוחד  −
וכולל גם את הביטוח הפרטי של    ,ביטוחים פרטיים על ידי   75%- עלות ההתקן מוחזרת ב  −

 הקיבוץ!! 
 052-6150967,  04-9852413:  מוזמנים לשאול את צוות המרפאה לגבי זה

להתחיל לישון טוב יותר  , כדי  בהקדםלפרטים נוספים, מוזמנים ליצור קשר ולתאם תור 
  ולשפר את הזוגיות ואת הבריאות במקביל, בני הזוג!( 2- בלילה )וזה תקף ל

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 המסרטה
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 20:00בשעה 
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 סרט+שיחה עם הבמאי תומר היימן
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 ממשלת ארה"ב נגד בילי הולידיי
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 הקולנוע האחרונההצגת 
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 קורסאז'

 שבת 4.3
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 לחיות
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 נפתלי חן אבי היישוב/  
 

"אני מסופק אם בכל תולדות העם היהודי  : דוד בן גוריון הספיד את האיש במילים הבאות
אפשר למצוא אדם שישווה לדמותו הנפלאה של בונה היישוב   בגולה, תקופה של אלפיים שנה,

 היהודי במולדת המתחדשת של ימינו, דמותו של... מלווה אותנו עד היום."
וכל  , "לולא ... לא היה נוסד שום יישוב חדש בארץ ישראל:  בלום* אמר עליומשה לילינ 

 תנועת ההתיישבות הייתה כלא הייתה." 
ואיך מגיעים לקבל   מיהו אותו אדם שאמרו עליו דברים משמעותיים אלה, אתם שואלים?  

 את תואר אבי היישוב? 
המולדת, חג שבו  ו בשבט, חג של חיבור לארץ ישראל ואדמת " חגגנו את חג ט זה עתה

.  מתחברים לשורשים של העם שלנו, חג עם מהות, חג של שמחה והתחדשות, צמיחה וגדילה
השבוע העברתי הרצאה לחברי קהילת משלנו, התלבטתי איזה דמות להביא שתחבר את חברי  

אדם שתרם מזמנו, כספו ומרצו כדי לפתח את הארץ ברמות הגבוהות    -  הקהילה לארץ ישראל
ילְד  ומיד, ביותר ין אֶדְמוֹנְד גֵ'יימְס דֶה רוֹטְשִּ נְיָמִּ  . המוכר בשמו "הנדיב הידוע", חשבתי על בִּ

ועד יום מותו )צאצאיו עוד תורמים כספים רבים לחברה בישראל, ולחיזוק    1882-החל מ
מעמד הפריפריה( תרם הברון רוטשילד כספים רבים להתיישבות היהודית בארץ, חיזוק  

הברון לא הביא "רק" כסף, הוא הביא  . ה במושבות העלייה הראשונההתודעה הלאומית ותמיכ
 . יחד איתו חזון גדול, איך אפשר לצמוח, לגדול ולהתפתח. הוא שאף שתקום מדינה ליהודים

  יישוב  נקודות 50-מ  ביותר תמכו ) והוותיקות, החדשות במושבות כספית תמך  הברון -
 ( בארץ שונות

 עברי -היהודי  החינוך טהרת על  ספר  בתי הקים -
 מרקחת   בתי  פתח, לארץ  מאירופה רופאים  והביא,  חולים בתי  תרם -
 בתי כנסת במושבות הקים -
 החקלאות  עבודת את המתיישבים  את  לימד -
 תעשייה  מפעלי  הקים -
 רבים  ומפעלים  יישובים כיום  יש עליהם,  המולדת  אדמת של  דונמים אלפי מאות   קנה -
 שנים  כמה במשך  יהודה  בן  אליעזר של העיתון  הדפסת  את מימן  -
 ועוד הרבה יותר  -

בלעדי   –לאור כל הפעולות הללו קראו לו כולם "אבי היישוב", וכמו שאמר לילינבלום  
 . הברון שום דבר לא היה קורה כאן

הברון רוטשילד הביע את דעתו בנושאים רבים, ולא רק בגלל שהוא היה בעל המאה, אלא  
כרון יעקב שמע את המבוגרים והנוער מדברים  יבזכאשר ביקר . משום שהיה לו חשוב ואכפת

"עליכם לדבר רק בשפה אשר בה דיברו אבות אבותיכם   והברון אמר להם כך: –ביידיש  
 " . אקווה כי בבואי הנה עוד הפעם אמצאכם מדברים עברית. היא השפה העברית לפניכם,

הספר, לבין  כאשר היה ויכוח בין הפקידים שלו שרצו לצמצם את החינוך היהודי בבתי 
לאומי, אבל אני  -"אתה, אדוני, יהודי  המתיישבים אמר רוטשילד לפקיד )שלא היה דתי(:

)שיטת הפקידים של הברון גררה ביקורת קשה עליו ודרכי פעולתו, אך אותי   יהודי"- יהודי
הברון החליט לעשות בגדול מתוך הבנה שלאורך הדרך יהיו   .מי שלא עושה לא טועה""לימדו ש
 . ניסה לשפר ולדייק כל הזמן(   ןאות   ,טעויות

  ,ו בשבט"הברון רוטשילד הבין שאת החיבור לארץ ישראל צריך לעשות תמיד לא רק בחג ט
 " .ועם מסורתנו בלי קשר עם עברנו הגדול אי אפשר לו להתקיים "עם ישראל בארצו והוא אמר 

 . ב בציוןשנזכה לאהוב את ארצנו, את המסורת שלנו, ולהתחבר לשורשים של העם היוש
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 ו בשבט שנדחה. "טיול ט - 18.2יום שבת 
 יוצא אוטובוס. להסעה יש להירשם.  9:30-ב

 כולם מוזמנים גם אם לא נרשמתם מראש. 
 

 שיעור עם הרבה יעל קריא בחדר העיון  - 18:30 -בשעה   20.2יום שני 
 

 בספריה 16:30בשעה  21.2יום שלישי 

 היכרות עם עולם החרשים   - ו' -בכיתות א' הורים וילדים ל מפגש חווייתי
, סופרת, מורה לשפת הסימנים ומרצה על חוויותיה כילדה חירשת  הילה אלמוגעם 

בכיתה של שומעים. המפגש יכלול משחק איות ולימוד סימנים בסיסיים בשפת  
 בהרשמה מראש אצל דנה הסימנים. 

 

 בחדר האוכלמסיבת פורים  – 3.3יום שישי 

 שימו לב לשינויים בתימחור: 
ש"ח לחברים של   100, עלות לחברים /בנים של חברים/ תושבי הקיבוץ ₪  50

 חברים. 
 מה זה כולל??? 

 נשנושים על הבר ועמדת פיצות. , שתיה חינם )קלה ואלכוהול(

 
 
 
 
 
 
 
 

תרומה לנפגעי רעידת 
  האדמה בטורקיה

 

קידר גרוסמן משבי ציון, שעובד 
בטורקיה בזמן רעידת בעמיעד, היה 

כשחזר לארץ, החליט  האדמה.
המפעל לתרום ציוד דרך אנשי הקשר 

קידר היה  הטורקיים שלהם.
וכל המועצה  ,השלוחה הדרומית

 התגייסה לכך.
גם ימא התגייסה לתרום 

קרטונים וסרטי הדבקה. תודה 
 !ולכל התורמים ליגאל כהן

 


